
P R O T O K Ó Ł  Nr IX/2012 
z obrad XXIV Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie  

z/s w Mszanowie  
 

Sesja odbyła się w dniu 25 lipca 2012 roku, w sali narad Gminnego Centrum Kultury 
w Mszanowie i trwała w godz. od 10:15 do 11:50. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski otworzył XXIV Sesję Rady Gminy. Po 

powitaniu radnych i gości oświadczył, iŜ zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 
uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób 
stanowi quorum uprawniające do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
Nieobecny radny Michał Szwechowicz. 
 
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski 
- Sekretarz Agnieszka Paturalska-Miehlau  
- Skarbnik Gminy Ewa ŚpiŜewska 
- Judyta Klonowska podinsp.ds. pozyskiwania środków zewnętrznych i promocji gminy 
 
Porządek obrad:  
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXIII Sesji. 
4. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Nowe Miasto Lubawskie do realizacji 

projektu „Akademia Innowacji i Edukacji” realizowanego w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki. 

6. Zapytania i wnioski. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu Gminy na rok 2012.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej  prognozy finansowej. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu Indywidualizacja procesu kształcenia 

na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/133/2012 z dnia 20 czerwca 

2012r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym Bratian. 

11.Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
12. Zamknięcie obrad Sesji. 
 
 
Przebieg obrad: 
 
Ad 1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
Ad 2  
Sekretarzem Sesji wybrano radnego Józefa Szczepańskiego. 
 
Ad 3 
Przyjęcie protokołu z XXIII Sesji Rady Gminy. 
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Sekretarz obrad XXIII Sesji Pani Halina Sieńska poinformowała, Ŝe zapoznała się z 
protokołem z poprzedniej Sesji. Stwierdziła, Ŝe protokół odzwierciedla przebieg obrad i 
wnioskowała o jego przyjęcie. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z XXIII Sesji. 
 
Ad 4 
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady zaproponował 3 dodatkowe projekty uchwał: 
- jako pkt 5 - w sprawie przystąpienia Gminy Nowe Miasto Lubawskie do realizacji projektu 
„Akademia Innowacji i Edukacji” realizowanego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki. 
- jako pkt 9 - w sprawie zatwierdzenia projektu Indywidualizacja procesu kształcenia na 
terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
- jako pkt 10 – w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/133/2012 z dnia 20 czerwca 2012r. w 
sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym Bratian. 
 
Porządek obrad w brzmieniu jak na stronie 1 został uchwalony jednomyślnie.  
 
 
Ad 5 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Nowe Miasto Lubawskie do realizacji 
projektu „Akademia Innowacji i Edukacji” realizowanego w ramach Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki. 
 
Pani Judyta Klonowska wyjaśniła, Ŝe wiosną Gmina złoŜyła wniosek do tego projektu i 
obecnie została zobowiązana do uzupełnienia dokumentów m.in. o uchwałę o przystąpieniu 
do projektu. Poinformowała, Ŝe projekt nie wymaga własnego wkładu, realizowany będzie 
przez 24 miesiące w szkołach podstawowych i gimnazjach na terenie Gminy. Przewidziane 
jest uczestnictwo 220 uczniów. W ramach projektu prowadzone będą zajęcia wyrównawcze 
oraz dodatkowe dla zdolnych uczniów, doradztwo zawodowe dla uczniów gimnazjum, 
zajęcia z psychologami, pedagogami. Wartość całkowita projektu wynosi 621.050 zł. 
 
Radny Przemysław Kotewicz zapytał ile środków zostanie przeznaczonych na zajęcia, a ile 
na materiały szkoleniowe. Jaką kadrę przewiduje się do realizacji projektu. Czy będą to 
tylko nauczyciele miejscowi czy równieŜ podmioty zewnętrzne. 
 
Pani Judyta Klonowska odpowiedziała, Ŝe w kadrze zarządzającej projektem przewidziany 
jest koordynator, specjalista ds. obsługi finansowej, zamówień publicznych oraz do 
promocji i monitoringu.  Poza koordynatorem stanowiska te będą pełnić pracownicy Urzędu 
i Gminnego Zespołu Oświaty. Osoby prowadzące zajęcia z dziećmi zostaną wyłonione w 
drodze konkursu ofert.  
Planowane wykorzystanie budŜetu: 
- spotkania informacyjne i szkolenia – 3.500 zł, 
- zajęcia dydaktyczno-wyrównawcze  - 227.500 zł, 
- zajęcia dodatkowe, koła zainteresowań – 105.300 zł, 
- udzielanie wsparcia specjalistycznego (logopeda, pedagog, psycholog) - 31.500 zł, 
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- udzielanie wsparcia i poradnictwa zawodowego – 54.150 zł. 
- zarządzanie projektem 95.300 zł. 
Poinformowała jakie warunki muszą spełniać osoby prowadzące zajęcia z uczniami.  
 
Radny Zbigniew Wiśniewski zapytał czy ten projekt jest podobny do projektu „Pajacyk”.  
Prosił i bliŜsze informacje na temat tego projektu.  
 
Pani Klonowska odpowiedziała, Ŝe nie zna zasad prowadzenia projektu „Pajacyk”, ale 
zorientuje się i poinformuje na następnej Sesji. 
 
Radny Przemysław Kotewicz zapytał czy w projekcie będą brali udział ci sami uczniowie 
przez okres 2 lat.  
 
Pani Klonowska odpowiedziała, Ŝe uczestnicy będą zmieniali się po ukończeniu klasy III 
gimnazjum i VI klasy szkoły podstawowej.  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXIV/134/2012 w 
sprawie przyst ąpienia Gminy Nowe Miasto Lubawskie do realizacji pr ojektu 
„Akademia Innowacji i Edukacji” realizowanego w ram ach Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki. 
Uchwała stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
 
Ad 6 
Zapytania i wnioski. 
 
Radny Przemysław Kotewicz - w imieniu mieszkańców Pustek wnioskował, aby okazji 
remontu dachu na budynku byłej szkoły dokonać naprawy schodów wejściowych do 
budynku. 
Radny zgłosił drugi wniosek równieŜ w imieniu mieszkańców Pustek o ustawienie lustra na 
skrzyŜowaniu drogi gminnej ze wsi Pustki z drogą powiatową do Radomna. Na 
skrzyŜowaniu tym jest słaba widoczność dlatego, Ŝe naroŜniki poboczy są niewykaszane.  
W kolejnym zapytaniu radny nawiązał do sprawy urządzenia wjazdu z drogi powiatowej 
1333N na drogę Radomno-Gryźliny. Pojawiła się osoba, która sfinansowałaby roboty 
ziemne tzn. poszerzenia tego wjazdu, wynajęcia sprzętu i zebrania skarpy za 
porozumieniem właścicieli sąsiednich nieruchomości. Czy byłaby przychylność Wójta i 
ewentualnie trwałego wykonania w przyszłym roku.  
W związku z przedłuŜającym się terminem zakończenia remontu mostu - wiaduktu na 
odcinku węzła Iława, miał zostać oddany do końca lipca, ale wykonawca wycofał się z 
budowy, wnioskował o zaakcentowanie tego faktu do inwestora, Ŝe mieszkańcom na tym 
zaleŜy i określenie terminu zakończenia.  
Poinformował, Ŝe powiat iławski dokonał naprawy drogi od granicy powiatu nowomiejskiego 
do Iławy, a powiat nowomiejski nie dokończył remontu całego odcinka tej drogi.  
 
Radny Stefan Ławicki prosił o informację na temat przebiegu realizacji budowy sieci 
kanalizacyjnej i pomp ciepła w szkole w Bratianie.  
 
Radny Zbigniew Wiśniewski zapytał czy Pan Wójt stosuje specjalne ulgi w podatku rolnym 
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dla rolników, oprócz inwestycyjnych. 
 
Radny Józef Karwowski zapytał co dalej z drogą w Pacółtowie od Berlinka do Pana 
Czwiklińskiego. Naprawiony został odcinek do Pani Kruszyńskiej. Chodzi o wyrównanie 
odcinka około 150 m oraz przy wjeździe do Pana Głębockiego potrzebny byłby 1 transport 
tłucznia.  
 
Radna Mirosława Granica wypowiedziała się w sprawie projektu edukacyjnego uwaŜa, Ŝe 
priorytetowo powinni być traktowani nauczyciele z terenu Gminy Nowe Miasto Lubawskie, a 
nawet uczący w danej szkole dlatego, Ŝe są najbardziej zorientowani w potrzebach 
edukacyjnych dzieci.  
 
Radna BoŜena Hoppe uwaŜa, Ŝe w projekcie powinny być przewidziane zajęcia z 
logopedą. 
Zapytała o perspektywę budowy drogi na cmentarz w Gwiździnach. 
 
Przewodniczący Rady prosił radnych o większą dyscyplinę i zgłaszanie wyjścia z sali obrad 
w celu zanotowania w protokole.  
 
 
Ad 7 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu Gminy na rok 2012.  
Zmiany omówiła Pani Skarbnik. 
W załączniku nr 1(dochody): 
- darowizna na ułoŜenie kostki przy świetlicy w Chroślu, 
- w wyniku przetargu zmniejszenie o 10.072 zł dotacji na budowę drogi Jamielnik – 
Gryźliny,  
- zmniejszenie z tego samego powodu dotacji na budowę przystani kajakowej, 
- dotacja na projekt „Zagospodarowanie centrum wsi Bagno” - 5.550 zł, całkowity koszt 
11.100 zł. 
- zwiększenie wpływów z tytułu zajęcia pasa drogowego, 
- oświata – realizowane będą 2 projekty unijne: w szkołach podstawowych w bieŜącym roku 
kwota 70.420 zł, w roku 2012 - 54.390 zł. i drugi projekt sklasyfikowany jest w pozostałej 
działalności – kwota 207.400 zł.  
- pomoc społeczna: zmiana we wpływach z paragrafu 97 na 98 dotyczy zaliczek 
alimentacyjnych oraz zwiększenie wpływów z funduszu alimentacyjnego. 
- dotacja na pomoc materialną dla uczniów (wyprawka) – 18.731 zł,  
- gospodarka odpadami – środki, które Gmina otrzyma na utylizację azbestu – 29.313 zł. 
W załączniku nr 2 
- drogi: usługi remontowe zmniejszenie o 7.000 zł,  
- wydatki inwestycyjne zmniejszenie o 55.400 zł. Jest to związane z przesunięciem na 
następny rok opracowania dokumentacji na budowę drogi do Kaczku. 
- rozwój bazy turystycznej: zmniejszenie wkładu unijnego o 639 zł, natomiast zwiększenie 
własnego wkładu o 1.356 zł.  
- wykonanie dokumentacji projektowej na ścieŜkę rowerową zwiększenie o 3.315 zł,  
- gospodarka gruntami: 4.800 zł opłata za przebieg sieci kanalizacyjnej w Bratianie, 
- dotacja na projektu „Zagospodarowanie centrum wsi Bagno” - 5.500 zł,  
- koszty wykupu ul. Młyńskiej w Bratianie 30.000 zł, 
- administracja: zmniejszenie wydatków na przebudowę ogrzewania w Urzędzie o 3.240 zł, 
natomiast zwiększenie na zakup materiałów i wyposaŜenia o 11.119 zł (przebudowa punktu 
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obsługi mieszkańca). 
- ochotnicze straŜy poŜarne – zmniejszenie o 10.000 zł dotyczy remontu świetlicy, a 
przeznaczenie na zakup autopompy, 
- obsługa długu publicznego – zwiększenie o 22.365 zł, 
- w następnych paragrafach rozpisano środki na realizację projektów w oświacie.  
- pomoc społeczna – dotacja na wyprawki dla uczniów – 18.731 zł,  
- w dziale gospodarka komunalna uwzględniono wydatki na utylizację azbestu zgodnie z 
dotacją, 
- świetlice – zakup usług remontowych zmniejszenie o 18.637 zł, 
Załącznik nr 3: uwzględniono budowę drogi gminnej Bratian – Kaczek i Gwiździny – 
Krzemieniewo, budowę drogi we wsi Radomno do boiska sportowego oraz zakup 
samochodu poŜarniczego dla OSP Tylice.  
Załącznik nr 3a: inwestycje jednoroczne: budowa parkingu przy świetlicy w Chroślu, zakup 
autopompy dla OSP w Gwiździnach. Pozostałe zmiany wynikają z załącznika nr 2.  
W załączniku nr 4 dokonano aktualizacji zadań realizowanych przy pomocy środków 
unijnych i dopisano 2 projekty dotyczące oświaty.  
 
Radna Barbara Grzywacz zapytała o projekt „Zagospodarowanie centrum wsi Bagno”. 
 
Wójt odpowiedział, Ŝe z małych projektów jest realizowana budowa boiska osiedlowego w 
Bagnie, ale nadarzyła się moŜliwość skorzystania z programu „Aktywna wieś”, z którego 
równieŜ zamierzaliśmy skorzystać, ale potrzebny był Plan Rozwoju Miejscowości i 
kwalifikowało się jedynie Bagno. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXIV/135/2012 
zmieniaj ącą uchwał ę Nr XV/81/2011 z dnia 30 grudnia 2011r. w sprawie u chwalenia 
bud Ŝetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2012r. 
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
 
Ad 8 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej  prognozy finansowej. 
 
Uchwałę omówiła Pani Skarbnik. Zmiana polega na uwzględnieniu środków na 2 projekty 
unijne na 2012 i 2013 rok. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXIV/136/2012 
zmieniaj ącą uchwał ę Nr XV/80/2011 z dnia 30 grudnia 2011r. w sprawie u chwalenia 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Nowe Miasto Lubawskie na lata 2012-2033. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu Indywidualizacja procesu kształcenia 
na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
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Uchwałę omówiła Pani Anna Lenckowska. Projekt będzie realizowany w klasach I-III szkół 
podstawowych. Projektem zostanie objętych 186 uczniów. Przewidziane są zajęcia 
wyrównujące takie jak: zajęcia z trudnościami matematycznymi, z trudnościami z nauce 
czytania i pisania, z komunikacji społecznej,  z gimnastyki korekcyjnej, z logopedii oraz 
zajęcia rozwijające: artystyczne, muzyczno-plastyczne, teatralne, matematyczne, 
matematyczno-przyrodnicze, polonistyczne i z języka angielskiego. Wartość projektu 
124.810 zł, nie jest wymagany własny wkład. Na prowadzenie zajęć przewidziano 91.000 
zł, natomiast na pomoce dydaktyczne 32.000 zł. Projekt będzie trwał 1 rok.  
 
Radny Przemysław Kotewicz zapytał, czy przewiduje się podsumowanie projektów w 
oświacie i ocenę osiągniętego efektu. Czy ilość zajęć nie będzie kolidowała z siatką 
organizacyjną. 
 
Pani Lenckowska odpowiedziała, Ŝe dokonując analizy potrzeb brano pod uwagę ilość 
zajęć i godziny dowoŜenia i nie będzie kolizji.  
 
Wójt wyjaśnił, Ŝe nie będzie kolidowało z zajęciami lekcyjnymi. Monitoring efektywności i 
postępu prac będzie prowadził koordynator projektu.  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXIV/137/2012 w 
sprawie zatwierdzenia projektu Indywidualizacja pro cesu kształcenia na terenie 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
 
Ad  10 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/133/2012 z dnia 20 czerwca 2012r. w 
sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym Bratian. 
 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, Ŝe w uchwale z dnia 20 czerwca zapisano, iŜ opracowuje 
się plan w obrębie geodezyjnym Bratian, w miejscowości Bratian, a powinno być w 
miejscowości Mszanowo. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXIV/138/2012 w 
sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/133/2012 z dnia 20 czerwca 2012r. w sprawie 
przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obr ębie geodezyjnym Bratian. 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
 
Ad 11 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski udzielił Wójt. 
Radnemu Kotewiczowi: 
-  w sprawie remontu schodów przy świetlicy w Pustkach odpowiedział, Ŝe rozwaŜy taką 
moŜliwość.  Aktualnie trwa remont dachu na tym budynku, ale oszczędności nie będzie. 
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Trzeba dodatkowych środków. Sporządzona zostanie wycena, o ile będzie to nieduŜy 
koszt, to Wójt będzie czynił starania o wykonanie. 
- w sprawie ustawienia lustra przy wyjeździe na drogę powiatową , jest to kompetencja 
powiatu i wniosek zostanie skierowany. 
- kolejny wniosek dotyczący odcinka drogi gminnej – zjazdu na drogę powiatową, sugestia  
o nieodpłatnym wykonaniu prac ziemnych z perspektywą budowy zjazdu w dalszych latach, 
wniosek zostanie rozpatrzony. Wójt udzieli odpowiedzi na kolejnej Sesji. 
- w sprawie opóźnień w budowie mostu na drodze powiatowej do Iławy, odpowiedzi udzielił 
Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Stanisław Bielecki. Poinformował, Ŝe według 
uzyskanej informacji, inwestycja ma zakończyć się do końca sierpnia, jednak w czerwcu 
wykonawca wystąpił o przedłuŜenie terminu do końca października. Są kłopoty z 
podwykonawcami.  
 
Wójt poprosił Pana Bieleckiego o udzielenie odpowiedzi na zapytanie dotyczące przebiegu 
inwestycji budowy kanalizacji w Bratianie i pomp ciepła w szkole. 
 
Kierownik poinformował, Ŝe wszystkie przeszkody dotyczące budowy sieci kanalizacyjnej 
typu zgody na wejścia, zmiany usytuowania studzienek zostały usunięte. Pozostała jedynie 
sprawa uzyskania zgody od Pana Katkowskiego. Przed wejściem na posesję trzeba będzie 
wykonać tzw. odkrywkę zgodnie z zaleceniem Konserwatora Zabytków. Po połączeniu sieci 
w całość moŜna będzie przystąpić do podłączania posesji.   
 
Wójt poinformował, Ŝe najpowaŜniejszą przeszkodą był brak zgody Pana Katkowskiego na 
przejście przez jego działkę. Aktualnie sprawa uzyskania zgody jest finalizowana.  
Wcześniej uzyskano porozumienie z innym właścicielem działki co do wysokości 
jednorazowej opłaty za słuŜebność przesyłu. Na tej działce zlokalizowane są 4 studzienki 
przez co traci na wartości. SłuŜebność przesyłu oznacza odpowiedni wpis w księdze 
wieczystej.  
 
W sprawie zaawansowania budowy pomp ciepła Pan Kierownik poinformował, Ŝe 
wykonano 3 wiertnie. Prace trwają wewnątrz szkoły i na zewnątrz.  Było opóźnienie w 
wejściu na budowę. Termin zakończenia inwestycji mija 15 października i nie ma 
moŜliwości przedłuŜenia ze względu na sezon grzewczy w szkole. 
 
- radnemu Zbigniewowi Wiśniewskiemu w sprawie innych ulg, oprócz inwestycyjnej, w 
podatku rolnym Wójt odpowiedział, Ŝe stosowana jest ustawowa ulga dla rolników z tytułu 
zakupu gruntów. Inną sprawą jest umorzenie podatku ze względu na szczególne 
okoliczności.  
 
- radnemu Karwowskiego o wyrównanie odcinka drogi w Pacółtowie do Pana 
Czwiklińskiego odpowiedział, Ŝe wspólnie z zainteresowanym uzgodnili, iŜ Gmina odstąpi 
od tych prac dlatego, Ŝe Pan Czwikliński posiada inny łatwiejszy i krótszy dojazd do 
własnych pól. Ale  istnieje zagroŜenie, Ŝe właściciel odcinka tej drogi zamknie przejazd. 
Wójt ustalił z Panem Ćzwiklińskim, Ŝe jeŜeli pojawi się ten problem, wtedy wyrówna 
alternatywny odcinek.  
W sprawie transportu tłucznia na drogę do Państwa Głębockich Wójt odpowiedział, Ŝe 
utwardzona została droga gminna, a łuk drogi, na który naleŜało by nawieźć tłuczeń jest 
poza pasem drogowym.  Wójt wyjaśnił, Ŝe na tej drodze wykonano wiele robót nawet poza 
planem i w bieŜącym roku Gmina tego nie wykona. 
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- radnej Mirosławie Granicy w sprawie realizacji projektów w szkołach Wójt poinformował 
jacy specjaliści będą realizowali. Wójt zgodził się z radną, Ŝe powinni to być miejscowi 
nauczyciele, jednak konkursy muszą być przeprowadzone.  
- radnej BoŜenie Hoppe w sprawie drogi na cmentarz odpowiedział, Ŝe  dobiega końca 
budowa drogi Gryźliny- Jamielnik. Odbiór zaplanowano na 24 sierpnia. Później będą 
realizowanemniejsze odcinki m.in. do cmentarza.  
 
 
 Ad 12 
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Roman 
Biegajski zamknął obrady XXIV Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie. 
 
 
 
sekretarz obrad                                                        Przewodniczący Rady Gminy  
Józef Szczepański                                                            Roman Biegajski  
 
 


